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اقتصادی

رئی�س  اقتص�ادی:  س�رویس  عص�رآزادی/ 
کمیس�یون معادن و فلزات اتاق بازرگانی تبریز 
گف�ت: نگاه تخصص محور و تعامل گرا در اولین 
کمیس�یون معادن و فلزات اتاق بازرگانی تبریز 

حاکم خواهد بود.
امید اس��معیل ظفر به تش��ریح اولوی��ت های این 
کمیس��یون پرداخت و افزود: نخس��تین جلس��ه این 
کمیس��یون با حض��ور فعالان حوزه مع��دن و فلزات، 
اساتید دانشگاهی و نمایندگان تشکلها برگزار گردید 
چرا که سیاس��ت این کمیس��یون بهره گیری از افراد 
تش��کل دار و دارای تجربه اس��ت که با مشکلات این 
صنعت آش��نایی دارند. وی  با بیان اینکه بیش از ۶۰ 
درصد چرخ��ش اقتصادی آذربایجان ش��رقی متعلق 
به حوزه صنعت و معدن اس��ت اضافه کرد: بر همین 
اساس حل مش��کلات این صنعت بسیار مهم است و 
این مشکلات با تعامل و  تفکر قابل حل است زیرا اگر 
تعامل نباشد، هیچ اتفاق مثبتی بین بخش خصوصی 
و  دولت روی نمی دهد. اس��معیل ظفر خاطرنش��ان 

کرد: رویکرد این کمیس��یون، حل مش��کلات بخش 
خصوصی، انعکاس این مشکلات به مسئولان و طرح 
در شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی استان به 

عنوان عالی ترین پارلمان بخش خصوصی است.
وی یادآور ش��د: بخش معدن و فل��زات در اقتصاد 
آذربایجان ش��رقی بس��یار مهم اس��ت ولی متاسفانه 
تاکنون توجه لازم به معادن و فلزات اس��تان صورت 
نگرفت��ه و فع��الان این دو بخش با مش��کلات زیادی 
روبرو هستند. اسمعیل ظفر تاکید کرد: طرح مسائل 
و چالش های حوزه صنعت و معدن در شورای معادن 
اس��تان و  احیای جایگاه واقعی این ش��ورا، همچنین 
ارزیابی مباحث مرتبط با این بخش را با جدیت دنبال 
می کنیم. وی اظهار کرد: در اولین نشس��ت، روسای 
دو کمیته این کمیسیون نیز مشخص شده و با توجه 
به تجارب و جایگاه  آقایان س��لیمان نوروزی؛ رئیس 
خانه معدن آذربایجان ش��رقی و کریم رحیمی؛ عضو 
هیئت مدیره انجمن نوردکاران فولادی ایران به عنوان 

روسای دو کمیته معادن و فلزات معرفی شدند.

عصرآزادی/ س�رویس اقتصادی: س�ومین جلسه کمیسیون 
ف�رش، صنایع دس�تی و گردش�گری اتاق بازرگان�ی، صنایع، 
معادن و کشاورزی تبریز عصر روز ۱۹ تیر ۱۴۰۲ به ریاست احد 

عظیم زاده در محل این اتاق برگزار گردید.
در جلس��ات اول و دوم این کمیسیون در خصوص موضوعات حوزه 
فرش و صنایع دس��تی بحث و بررس��ی به عمل آمده و مشکلات آنها 
احصا گردید و در جلس��ه اخیر نیز مس��ائل مربوط به گردش��گری و 

سرمایه گذاری مورد واکاوی قرار گرفت.
احد عظیم زاده با اش��اره به اینکه باید آس��یب شناسی شود که چرا 
ورود گردش��گر به آذربایجان شرقی در مقایسه با سایر استان ها بسیار 
اندک اس��ت گفت: این در حالی اس��ت که از ف��رودگاه تبریز بیش از 
۱۰ پ��رواز در هفته صورت می گیرد و از اصفهان تنها ۲ پرواز خارجی 
وج��ود دارد. وی افزود: باید به طور حتم مش��خص ش��ود که چگونه 
می توان مش��کلات حوزه گردشگری را مرتفع نمود که از جهات هتل 
ها، آژانس های هوایی، تبلیعات و غیره قابل بررس��ی کارشناسان این 

حوزه است.
دبیر کمیس��یون فرش، صنایع دستی و گردش��گری اتاق بازرگانی 
تبریز هم با اشاره به اینکه برخی از موارد از طریق مدیران دستگاه های 
اجرایی حل و فصل می شود گفت: پاره ای از موانع نیز باید در جلسات 

شورای گفتگو مطرح شده و در سطح کشوری به رفع آنها پرداخت.
مجید عباس��ی افزود: در مجموع تلاش بر آن اس��ت تا مش��کلات 

مربوط به حوزه گردش��گری از قبیل گمرک فرودگاه، تاکس��یرانی و 
غیره مورد حل و فصل قرار گیرد تا حوزه گردش��گری به روزهای اوج 

خود بازگردد.
وی اضافه کرد: در س��فر اخیر هیئت اقتصادی آذربایجان شرقی به 
شهرهای مسکو و کازان، بسته های تبلیغاتی و گردشگری قابل توجهی 
از س��وی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان 

جهت معرفی آذربایجان شرقی ارائه گردید که جای تقدیر دارد.
عباسی، مشکل اساس��ی بحث گردشگری استان را در رابطه با نوع 
تبلیغات آذربایجان ش��رقی در بخش بین الملل دانس��ت و تاکید کرد: 

خوشبختانه رئیس کمیسیون توان آن را دارد تا در ارتباطات کشوری 
در حد وزیران و مسئولان عالی رتبه موفق عمل نماید!

شایان ذکر است در این جلسه، مشکلات حوزه گردشگری از جمله 
کمبود نیروی انس��انی تحصیل کرده، وضعیت مراکز اقامتی، وضعیت 
آژانس های مس��افرتی، تورلیدرهای گردش��گری، مش��کلات سرمایه 
گ��ذاران بخش گردش��گری و غیره مورد بررس��ی تخصصی متولیان 
صنعت توریس��م قرار گرفت و مقرر گردید برای ارتقای جایگاه تبریز 
در مقاصد گردشگری بین المللی، مشکلات کلان آژانس های هوایی و 

فعالان حوزه گردشگری به صورت کارشناسی احصا گردد.

در جلسه کمیسیون فرش، صنایع دستی و گردشگری اتاق بازرگانی تبریز عنوان گردید؛
حوزه گردشگری تبریز به تبلیغات بین المللی نیاز دارد

 سخنگوی س�ازمان امور مالیاتی کشور گفت: بخشی از جامعه 
پزش�کی به دنبال اس�تفاده از کارت به کارت یا پول نقد به جای 
کارتخوان اس�ت که برای تعدادی از آنها اخطاریه ارس�ال ش�ده 
و بخش دیگر از پزش�کان را از طریق حس�اب های مش�کوک به 

تجاری، سامانه سوت زنی و بازرسی میدانی هستند.
ب��ه گزارش ایرن��ا، مهدی موحدی ب��ک نظر عصر دوش��نبه در برنامه 
تلویزیونی اظهار داشت: از سال ۱۳۸۹ استفاده از کارتخوان برای پزشکان 
الزام شد، پزشکان موظف به نصب دستگاه کارتخوان شدند تا درآمدشان 
شفاف شود تا مانند کارگران و کارمندان مالیات بدهد دین خود به جامعه 

را پرداخت کنند.
وی افزود: س��ازمان امور مالیاتی به دنبال شفافیت و راه های مختلف و 
متنوع در شناس��ایی فرارهای مالیاتی است در همین راستا سامانه سوت 
زنی را فعال کرده ایم تا بسیاری از مردم وقتی با موضوع کارت به کارت، 
دریافت پول نقد و یا سکه مواجه می شوند گزارش تخلف را ثبت کنند.

س��خنگوی س��ازمان امور مالیاتی کش��ور ادامه داد: از طریق سامانه و 
روش های مختلف از جمله رصد حساب های بانکی مشکوک به تجاری، 
پزش��کانی که تخلف کرده بودند شناسایی ش��دند و اسامی آنها به ادارت 

کل کشور و سازمان نظام پزشکی ارسال شد.
وی با تاکید بر اینکه شناس��ایی عدم اس��تفاده از کارتخوان ادامه دارد 
گفت: پزش��کانی که اس��امی آنها ثبت شده اس��ت از مزایای تبصره ۱۰۰ 

س��ازمان امور مالیاتی محروم ش��دند این افراد به عنوان افراد مارک دار 
هستند که باید مالیات واقعی را پرداخت کنند.

بک نظر خاطر نشان کرد: یک سری از پزشکان نظام پزشکی با حساب 
های شخصی کار نمی کنند و در بعضی از موارد از حساب منشی، خانواده 
و یا یک حس��اب تجاری دیگر استفاده می کردند، حساب های مشکوک 
به تجاری شناسایی و به پرونده مالیاتی متصل شد ضمن اینکه شناسایی 

پزشکان متخلف از طریق بازرسی های میدانی نیز صورت می گیرد.
استفاده از روش های نوآورانه در شناسایی فرارهای مالیاتی

وی با بیان اینکه برای شناس��ایی اصنافی که از کارتخوان استفاده نمی 

کنند نیاز به ابزارهای پیشرفته تر داریم گفت: تنها پزشکان نیستند بلکه 
اقش��ار مختلف از اصناف نیز هستند که به دنبال فرار مالیاتی هستند در 
همین راستا از روش های نوآورانه و بدیع برای شناسایی این افراد استفاده 
می کنیم. بک نظر ادامه داد: رویکرد س��ازمان امور مالیاتی داده محوری 
اس��ت که تلاش کردیم تا مالیات س��تانی عادلانه را رقم بزنیم مالیات از 
اصناف به دو شکل است یکی از طریق تسلیم اظهار نامه و دیگری تبصره 
ماده ۱۰۰ قانون مالیات های مس��تقیم اس��ت این تبصره برای مش��اغل 
خرد اس��ت مودیانی که درآمدی س��الانه آنها کمتر از ۶ میلیارد و ۷۰۰ 
میلیون تومان باشد بر این اساس بدون اینکه به آنها مراجعه کنیم فروش 
حاصل از دس��تگاه های پز و حس��اب های تجاری که معرفی کرده بودند 

را شناسایی کردیم.
س��خنگوی سازمان امور مالیاتی کش��ور خاطر نشان کرد: حساب های 
مش��کوک به تجاری را در تفاهمنامه ای با بانک مرکزی دنبال می کنیم 
تا جایی که صرفا مواردی که ناظر بر فعالیت مش��کوک به تجاری اس��ت 

را شناسایی کردیم.
میانگین پرداخت مالیات اصناف ۵۸۰۰ هزار تومان

وی از افزای��ش ۲۰ درصدی تع��داد مودیان خبر داد و گفت: همچنین 
میزان مالیات هم افزایش یافته اس��ت این در حالی اس��ت که کس��ی را 
مجبور به پرداخت مالیات نکردیم امس��ال در عملک��رد مالیات ابرازی و 

مقطع تبصره ۱۰۰ افزایش قابل توجهی داشت.

سخنگوی سازمان امور مالیاتی کشور:

شناسایی مالیاتی پزشکانی که از روش کارت به کارت استفاده می کنند

چرخش ۶۰ درصدی اقتصاد آذربایجان شرقی در حوزه صنعت و معدن
اسمعیل ظفر به تشریح اولویتهای نخستین کمیسیون معادن و فلزات اتاق بازرگانی تبریز پرداخت؛

مدیرکل دفتر آبخیزداری سازمان منابع طبیعی خبر داد:

پیش بینی اجرای آبخیزداری در سطح ۴۰۰ هزار هکتار در سال جاری
 حساب ها و دستگاه های کارتخوان مشمول تخلف مالیاتی، 

سال گذشته مسدود شد
 مدیرکل دفتر آبخیزداری و حفاظت خاک سازمان منابع 
طبیع�ی و آبخیزداری کش�ور، اجرای عملی�ات طرح های 
آبخی�زداری در س�طح ۳۵۰ تا ۴۰۰ هزار هکتار را در س�ال 

جاری پیش بینی کرد.
به گزارش ایرنا از وزارت جهاد کش��اورزی، »هوش��نگ جزی« 
افزود: با توجه به اعتبار پیش بینی شده در سال جاری، برآورد ما 
اجرای عملیات آبخیزداری در س��طح ۴۰۰ هزار هکتار است، در 
حالی که به لحاظ فنی و مطالعات انجام ش��ده توان اجرایی یک 

میلیون هکتار آبخیزداری را داریم.
مدیرکل دفتر آبخیزداری و حفاظت خاک س��ازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کش��ور اظهار داشت: در کل 
نزدیک به ۴۰ میلیون هکتار مطالعات آبخیزداری انجام شده که در ۱۹ میلیون هکتار آن عملیات آبخیزداری 
انجام نشده است. وی تصریح کرد: میزان اعتبارات آبخیزداری در سال ۱۴۰۲ بیش از یک هزار و ۲۰۰ میلیارد 

تومان پیش بینی شده است که نسبت به سال های گذشته کاهش نشان می دهد.
جزی، اعتبارات سال ۱۴۰۱ در بخش آبخیزداری را یک هزار و ۶۰۰ میلیارد تومان عنوان کرد و گفت: سال 

گذشته ۶۰ درصد این اعتبار برای آبخیزداری تخصیص یافت.
وی اضافه کرد: استان هایی مانند فارس، سیستان و بلوچستان و کرمان که دارای شاخص های بحرانی مانند 

سیل و خشکسالی هستند، بیشترین اعتبارات آبخیزداری را برای انجام عملیات دریافت می کنند.
مدیرکل دفتر حفاظت خاک و آبخیزداری سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور اظهار داشت: با وجود 

اهمیت و تاثیرات عملیات آبخیزداری در حوزه آب و کشاورزی، اعتبارات متناسب با درخواست ها نیست.
وی افزود: امسال طبق برآوردها، هر هکتار آبخیزداری نزدیک به ۳.۵ میلیون تومان هزینه خواهد داشت.

آبخیزداری در برنامه هفتم توسعه دیده نشده است
جزی درباره جایگاه آبخیزداری در برنامه هفتم توس��عه، گفت: با وجود تاکید در سیاس��ت های ابلاغی رهبر 
معظم انقلاب در موضوع آب از طریق آبخوان داری و آبخیزداری، در برنامه هفتم توسعه صحبتی از آبخیزداری 
و تعهدات آن نشده است؛ در حالی که در برنامه ششم توسعه اجرای آبخیزداری در سطح ۱۰ میلیون هکتار 

هدفگذاری شد که حدود ۶۰ درصد آن با توجه به اعتبارات پرداختی، تحقق یافت.

وزیر امور اقتصادی و دارایی تاکید کرد: همه حس�اب ها 
و یا دس�تگاه های کارتخوانی که مش�مول تخلف مالیاتی 
بودند، سال گذش�ته مسدود شده و اعمال جریمه قانونی 

صورت گرفته است.
به گزارش ایرنا، سید احسان خاندوزی عصر دوشنبه در حاشیه 
مراسم نشست با کارآفرینان در پاسخ به این سوال که چرا مردم 
تغیی��ر در ش��اخص های اقتصادی را احس��اس نمی کنند، اظهار 
داشت: روند کنترل نرخ تورم ماهانه که در چهار ماه گذشته رخ 
داده نشاندهنده این است که اقداماتی که برای کاهش موتورهای 

خلق تورم موجود انجام شده به تدریج اثر خود را در آرام شدن نوسان قیمت ها نشان می دهد.
وی ادامه داد: امیدواریم بسته ای که دولت برای کاهش تورم و رونق تولید تصویب کرده در ماه های آینده 

موجب رضایتمندی مردم و آرامش در بازار شود.
وزیر اقتصاد درباره لایحه مقابله با رس��وب در گمرک گفت: لایحه با دو موضوع کلیدی یک بار در جلس��ه 
هیات وزیران مطرح ش��د و به دلیل نقدهایی که از سوی برخی دستگاه ها همچون وزارت کشور وجود داشت 
برای انجام اصلاحات بازگردانده شد و همانطور که مستحضرید معمولا به صورت سالیانه سه ماه اول و چهار 
م��اه اول مصوبات هیات وزیران متمرکز بر آیین نامه های تکلیفی قانون بودجه اس��ت. نزدیک ۵۰ آیین نامه 
تکلیفی در بودجه ۱۴۰۲ وجود داش��ت که باید به س��رعت تصویب می ش��د بعد از خاتمه اینها لایه مقابله با 

رسوب کالا در دستور کار قرار می گیرد و بعد از طرح در هیات وزیران به مجلس ارائه می شود.
وی درباره صدور مجوزهای کس��ب و کار معطل مانده نیز گفت: صدور خودکار مجوزها به صورت متناوب 
انجام می ش��ود. در جلس��ه هیات وزیران گزارشی از پیش��رفت صدور مجوزهای غیرحضوری کسب و کارها و 

تخلف دستگاه ها ارائه کردیم، رییس جمهوری تذکر جدی دادند که باید تخلف ها خاتمه یابد.
خاندوزی درباره تصمیم دولت درباره تعدیل قیمت خوراک پتروش��یمی ها تصریح کرد: وزارت اقتصاد عمل  
کردن بر اس��اس یک فرمول و ثبات پنج س��اله فرمول را به نفع فعالان اقتصادی می داند؛ پیش��نهادی تحت 
عنوان اصلاح آیین نامه آماده ش��ده اس��ت که در کمیسیون اقتصادی دولت مطرح است، در دو هفته آینده در 

کمیسیون هم بررسی شده و به صحن هیات دولت می رود.

شهردار تبریز خبر داد:

برگزاری کنسرسیوم گردشگری سرمایه گذاری 
شمالغرب کشور در تهران

مجم�ع  اعض�ای  عص�رآزادی: 
مشورتی روسای شوراهای اسلامی 
اس�تان های  مراک�ز  و ش�هرداران 
شمالغرب کشور با پیشنهاد شهردار 
تبریز مبنی بر برگزاری جش�نواره 
گردشگری  هنری،  فرهنگی  بزرگ 
و کنسرسیوم گردشگری شمالغرب 

کشور در تهران، موافقت کردند.
عص��رآزادی - س��ید س��عید پیمان؛ 

یعقوب هوش��یار ش��هردار تبریز در پنجمین مجمع مش��ورتی روسای ش��وراهای اسلامی و 
ش��هرداران مراکز استان های ش��مالغرب کش��ور در خصوص جزئیات برگزاری این جشنواره 
اظهار کرد:  معتقدم برگزاری این جش��نواره  در تهران  ظرفیت خویی برای جذب س��رمایه 
گذار در چهار اس��تان رق��م می زند و برگزاری چنین همایش هایی در پایتخت با اس��تقبال 

گسترده ای همراه خواهد شد.
وی با اشاره به اینکه پیشنهاد می دهم کنسرسیوم گردشگری و سرمایه گذاری شمالغرب 
ب��ه مدت چه��ار روز در پایتخت برگزار ش��ود، تصریح کرد: اختصاص ی��ک روز به هریک از 
ش��هرهای اردبیل، ارومیه، زنجان و تبریز در این جش��نواره تاثیر بس��زایی در جذب سرمایه  

گذاری و افزایش مشارکت های مردمی خواهد داشت.
ش��هردار تبریز با بیان اینکه همایش فرصت های سرمایه گذاری بین المللی تبریز ۱۵ آبان 
برگزار می ش��ود، خاطرنشان کرد: هدف این همایش جذب حداکثری  سرمایه گذاران داخلی 
و خارجی اس��ت و در این راستا پیشنهاد می شود شهرهای شمال غرب کشور نیز پروژه های 

اساسی سرمایه گذاری خود را در قالب بسته های سرمایه گذاری در همایش معرفی کنند.
به گفته هوش��یار، مجموعه های دانش بنیان، دانشگاه تبریز، صنایع مختلف، اتاق بازرگانی 

تبریز نیز در همایش بین المللی فرصت های سرمایه گذاری تبریز  مشارکت دارند.
گفتنی است، اعضای مجمع مشورتی روسای شوراهای اسلامی و شهرداران مراکز استان های 
شمالغرب کشور با پیشنهاد شهردار تبریز مبنی بر برگزاری کنسرسیوم گردشگری شمالغرب 

کشور در تهران، موافقت کردند.

تبریز، میزبان رویداد علمی و فرهنگی »فضا و زمان« 
در جاده ابریشم

عصرآزادی: ش�هردار تبریز از برگزاری »روی�داد علمی و فرهنگی فضا و زمان در 
جاده ابریشم« به مدت یک ماه به میزبانی تبریز خبر داد.

عصرآزادی - س��ید س��عید پیمان؛ یعقوب هوش��یار در پنجمین مجمع مش��ورتی روسای 
ش��وراهای اسلامی و ش��هرداران مراکز استان های شمالغرب کش��ور اظهار کرد: عمده ترین 
مجموعه ه��ای جهانی فعال در بافت های تاریخی  با محوریت کش��ور ژاپن بوده که بیش��تر 

علاقمند به مطالعه در مورد اماکن و آثار تاریخی هستند.
وی در خص��وص جزئیات این رویداد تصریح کرد: مجموعه ای از اس��اتید مطرح جهان در 
حوزه میراث فرهنگی هر سال به یک کشور و شهر مشخص سفر کرده و طی بازدید از محل 
مذک��ور مطالعات خود را انجام می دهند و مقرر ش��ده امس��ال این روی��داد در تبریز برگزار 

شود.
هوشیار با بیان اینکه این رویداد از ۱۶ شهریور به مدت یک ماه به میزبانی تبریز برگزار می 
شود، گفت: رویداد علمی و فرهنگی فضا و زمان در جاده ابریشم با حضور چند کشور آسیایی 

و اروپایی با محوریت برپا می شود.
شهردار تبریز خاطرنشان کرد: طی این رویداد می توان اماکن و میراث فرهنگی شمالغرب 

کشور را به گروه مطالعاتی فوق معرفی کرد.
وی یادآور ش��د: با توجه به حضور اس��اتید برجس��ته جهانی در این مجموعه دانشجویان و 
اس��اتید ش��هرهای ارومیه، زنجان و اردبیل نیز می توانند برای بهره مندی از ظرفیت علمی و 

تخصصی در این رویداد حضور داشته باشند.

معاون وزیر جهاد کشاورزی:

خرید تضمینی گندم از مرز ۶ میلیون تن فراتر رفت
 رشد ۲۷ درصدی خرید

مع�اون وزیر جهاد کش�اورزی گفت: خری�د تضمینی گن�دم از ابتدای فصل 
برداشت تاکنون از مرز ۶ میلیون و ۲۲ هزار تن فراتر رفته است.

به گزارش ایرنا از وزارت جهاد کش��اورزی، »سیدس��عید راد« اف��زود: خرید تضمینی 
گندم تا ۱۹ تیر امسال نسبت به خرید مشابه سال گذشته در همین زمان یک میلیون 

و ۲۹۲ هزار تن یعنی معادل بیش از ۲۷ درصد رشد نشان می دهد.
مدیرعامل ش��رکت بازرگانی دولتی ایران به پرداخت بیش از ۵۷ درصد از پول خرید 
گندم به حس��اب کش��اورزان و اهتم��ام حداکثری برای پرداخ��ت کل مطالبات و جلب 
رضایت آنان اشاره کرد و گفت: تلاش های  ما برای تامین پول گندم های خریداری شده 

و به روزرسانی پرداخت ها با همه توان ادامه دارد.
راد، با بیان اینکه اس��تان خوزس��تان با خرید تضمینی ی��ک میلیون و ۷۱۷ هزار تن 
پیشتاز خرید تضمینی گندم در کشور است، خاطرنشان کرد: استان های فارس با خرید 
۹۰۳ هزار تن و گلستان با خرید ۵۳۱ هزار تن، پس از استان خوزستان رتبه های بعدی 

خرید تضمینی گندم را در اختیار دارند.
معاون وزیر جهاد کش��اورزی با تاکید بر اینکه از ابتدای امس��ال تاکنون میزان خرید 
گندم در ۱۴ استان کشور از ۱۰۰ هزار تن فراتر رفته است، بیان داشت: با تداوم تحویل 
این محصول در اس��تان های ش��مال و غرب و برخی مناطق مرکزی کش��ور که در حال 

حاضر در روزهای اوج خرید قرار دارند، بیش از پیش به این آمار افزوده خواهد شد.


